
 

 
 Nadace OKD č.5/ květen 2016

 
  
  EDITORIAL

 

Duben byl pro nadaci celkem hektický. Přišli jak noví členové správní a dozorčí rady, tak i 
nová posila do nadačního týmu. Pro nováčky ve správní radě to byl ostrý start, protože 
museli hodnotit žádosti podané v letošní výzvě Pro region a Pro Evropu. Neměli to vůbec 
lehké. Správní rada se opět musela poprat s vyšším počtem žádostí.
 
Mám radost ze stále pevnějších vazeb se zavedenými organizacemi, které Nadace OKD 
pravidelně podporuje. Našlo se i pár nováčků, kteří „zazářili“. Těm neúspěšným snad jen 
malá rada. Mít jenom dobré nápady opravdu nestačí. Musíte je umět i kvalitně zformulovat 
na papír a náležitě „prodat“.  To je pro donátora nejlepší signál, že organizace bude umět 
projekt vyúčtovat a realizovat tak, aby „těžce vytěžené“ peníze nepřišly vniveč. Hlavně se 
ale nevzdávejte!
 
Všem žadatelům chci rozhodně poděkovat za jejich neutuchající snahu měnit náš region k 
lepšímu a pomáhat ostatním!
 
Přeji vám slunečné květnové dny.
Zdař Bůh!
 
Zuzana Balická
administrátorka programů

     
  
  
     GRANTY 
  
  
 

   

Nadace OKD v rámci grantových programu Pro region a Pro Evropu vybrala 84 projektů, mezi 
které v letošním roce rozdělí přes 8 milionů korun. 
 
Všechny finanční prostředky jsou určeny pro neziskové organizace, města a obce a míří 
především na Karvinsko.  Nadace OKD totiž v roce 2016 omezila svou finanční podporu v rámci 
těchto dvou grantů výhradně na Dětmarovice, Doubravu, Frýdek- Místek, Havířov, Horní Suchou, 
Karvinou, Orlovou, Paskov, Staříč a Stonavu.
 
„Těší nás, že se opět přihlásily známé neziskové organizace, ale také nové subjekty, které nás 
velmi příjemně překvapily svými nápady a zcela originálními projekty. Mnoho z nich opět přispěje 
k rozvoji našeho regionu, podpoří děti, seniory a v neposlední řadě i hendikepované osoby,“ 
sdělila ředitelka Nadace OKD Karolína Preisingerová. Jak dále upřesnila, oproti loňskému roku se 
v programech Pro region a Pro Evropu letos podaří současně podpořit více projektů za vyšší 
částku.
 
 
Nadace OKD bez ohledu na současnou situaci zakladatelské společnosti OKD bude i nadále 
podporovat prospěšné neziskové projekty. Disponuje totiž vlastními finančními prostředky, které 
jsou na společnosti OKD, a.s. zcela nezávislé. Díky odpovědnému hospodaření v minulosti a 
úsporným opatřením proto může i letos přispět neziskovým organizacím, ale i obcím a městům na 
smysluplné a potřebné projekty.
 

 

http://www.nadaceokd.cz/cs/granty/grantove-programy/pro-region
http://www.nadaceokd.cz/
http://www.nadaceokd.cz/cs/granty/grantove-programy/pro-evropu
http://www.nadaceokd.cz/cs/granty/grantove-programy/srdcovka
http://www.facebook.com/NadaceOKD


 
 
 
Podrobný seznam všech podpořených projektů 2016 v rámci grantových programu Pro region a 
Pro Evropu naleznete na webových stránkách nadace.

  
  
     OSOBNOST MĚSÍCE 
  
  
 
  Můj čas je moje rodina a její součástí je i sdružení, říká Jiřina Roubalová 

   

Jako červená nit se životem osobnosti měsíce května line práce pro druhé. Představujeme vám 
Jiřinu Roubalovou, předsedkyni Společnosti pro podporu lidí s mentálním postižením (SPMP) 
v Karviné. Sdružení se věnuje ve svém volném čase po práci. Na plný úvazek pracuje jako 
asistentka pedagoga na Základní škole a Mateřské škole U Lesa Karviná. Posledních pár let 
pečovala o babičku manžela, která zemřela před 2 lety ve věku 92 let. Mimo tyto aktivity ještě 
studuje Speciální pedagogiku na Ostravské univerzitě a stará se o rodinu.
 
Jak jste se dostala ke Společnosti pro podporu lidí s mentálním postižením?
O sdružení jsem se dověděla před 20 lety od známých. Činnost této organizace mne velice 
zaujala, protože jsem sama matkou dvou chlapců s mentálním postižením a na začátku to pro 
nás nebylo vůbec lehké. S manželem jsme byli mladí a informovanost o dětech s postižením 
byla na velmi nízké úrovni. Členstvím v této organizaci jsme měli možnost získat pro nás velmi 
důležité informace a našli jsme si spoustu nových kamarádů. Naši kluci se stali samostatnější a 
komunikativnější. Integrací mezi další členy se daleko rychleji socializovali a nabrali větší jistotu ve
 svém projevu. Tehdejší nabídka sdružení byla přizpůsobena pro dvě věkové skupiny, a to mladší 
a starší, neboť naše sdružení mohly navštěvovat děti již od sedmi let věku. Čtyřikrát v měsíci 
probíhala klubová činnost a jednou za rok dva víkendové pobyty.
 
Co nabízí vaše společnost nyní?
Ve sdružení stále probíhá klubová činnost v prostorách klubovny v Karviné- Ráji dva až třikrát 
týdně. Naše činnost je rozdělena do čtyř kroužků. Ve vzdělávacím kroužku si naši členové 
procvičují již nabyté vědomosti např. o fauně a floře, orientaci ve městě Karviná a další.  Kroužek 
Šikulové je zaměřen na procvičování jemné motoriky při práci s papírem, hlínou, barvami a 
různým jiným materiálem.  V Klubu Radost probíhají společenské hry, jeho členové si osvojují 
základy společenského chování a v neposlední řadě navštěvují zajímavá místa  v Karviné. V 
rámci sportovního kroužku  trénujeme stolní tenis, šipky, míčové hry, navštěvujeme bazén 
v Lázních Darkov, bowling v Karviné- Hranicích. Díky těmto tréninkům jsme získali nejeden 
vítězný pohár v soutěžích mezi  organizacemi SPMP.  Také se zúčastňujeme zimních a letních 
sportovních olympiád  pořádaných organizací z Frýdku- Místku. Kromě této činnosti se naši 
členové zúčastňují ozdravně- rehabilitačních a edukačních  pobytů, ať už víkendových anebo 
týdenních, jako je ten letošní ze “Srdcovky“.  Na těchto akcích naše členy s postižením vždy 
doprovází rodič, který je rovněž naším členem. Všechny uvedené aktivity naplňují volný čas jak 
dětem s postižením, tak jejich rodičům.  Myslím si, že jsou pro ně velmi důležité, protože si mají 
možnost během setkání popovídat o svých problémech, získat nové informace a zároveň se 
navzájem podpořit.
 
Zmínila jste srdcovkou podpořený projekt - týdenní rehabilitační pobyt. Co všechno se 
bude v jeho průběhu konat?
Základem tohoto projektu je pobyt našich handicapovaných členů s doprovodem ve zdravém 
prostředí. V rámci workshopů se zaměříme na posílení hrubé a jemné motoriky, na vycházky po 
okolí a na sportovní hry. Během celého pobytu bude rovněž probíhat relaxace ve venkovním 
bazénu a ve vířivce. Naším cílem je celkové posílení imunity, kondice, orientace v novém 
prostředí, komunikace a vzájemných sociálních interakcí u osob se zdravotním postižením. 
Týdenní rehabilitační pobyt se uskuteční v rodinném hotelu U Studánky v Horní Lomné.
 
 
 
Kolik máte členů?
K dnešnímu dni máme 60 členů. Z toho je 27 členů s mentálním postižením a 33 řádových 
členů, přičemž se jedná o všechny stupně mentálního postižení, převážně středně těžkého a 
kombinovaného.
 

 



 
 
 
 
Studujete speciální pedagogiku. Využíváte toho, co jste se naučila, již teď při práci pro 
sdružení?
 Ano. Všechny mé znalosti využívám k danému typu postižení, zejména v oblasti integrace a 
socializace těchto lidí.
 
Jak to všechno stíháte? Co na to manžel a kluci? Máte vůbec čas na sebe?
Je velmi těžké časově skloubit práci, školu, rodinu a sdružení, kterého jsem již 10 let 
 předsedkyní. Díky toleranci a podpoře ze strany manžela to ale všechno zvládám. Musím 
podotknout, že sdružení nestojí jen na mě, ale také na dalších členech výboru a na vedoucích 
kroužků, na které se mohu kdykoliv spolehnout.  Co je to mít čas pro sebe? Můj čas je moje 
rodina a  její součástí  je i sdružení.   Předávat získané informace a být oporou rodinám 
s podobným osudem cítím jako povinnost vůči sdružení, které mi v začátcích hodně pomohlo 
vyrovnat se s danou situací a překonat různé překážky. Všechny tyto aktivity mě naplňuji, vidím 
v tom smysluplně vyplněný čas.
   
Je obvyklé, aby se na vašich akcích podíleli lidé jako pan Sitai, kteří nejsou zainteresování 
ve spolku přes rodinné příslušníky?
Obvyklé to není. O to více si této pomoci vážíme a  jsme rádi, že máme několik takových 
ochotných a vstřícných lidí jako je pan Sitai. Patří jim velký dík. Pana Sitaie jsme poznali přes pana
 Šípka, bývalého zaměstnance OKD, který je nyní v důchodu. Pan Sitai nám pomáhá nejen jako 
patron Nadace OKD, ale i v rámci osobního postoje k naší organizaci a je naším aktivním 
členem. Připravuje pro naše členy různé sportovní akce, účastní se našich pobytů a sám nás 
finančně i se svým kamarádem panem Smolíkem, taktéž zaměstnancem OKD, podpořili.  A když 
je potřeba, vždy přidá ruku k dílu. Děkujeme.
  
Pokud máte zajímavý životní příběh, nebo o někom takovém víte, neváhejte se ozvat Zuzaně 
Balické (balicka@nadaceokd.cz)

  
  
     POZVÁNKA 
  
  
 

 
Mistrovství ČR v mažoretkovém sportu - finále skupin a sóloformací 
Karviná

 

   

Mažoretky MiCHELLE společně s Občanským sdružením Mažoretky, Hranice vás srdečně zvou 
na finálové kolo MČR v mažoretkovém sportu 2016, které se koná ve dnech 21. - 22. května na 
Zimním stadiónu v Karviné.
 
Podrobnější informace o akci i o programu naleznete na této adrese: http:// 
www.michellekarvina.wbs.cz/ MCR--- FINALE- KARVINA-2016.html.

 

  
  
 
  Dny rodiny s Benjamínem Orlová  

   

Ve dnech 10. – 15. května 2016 se v Orlové uskuteční druhý ročník Dnů pro rodinu. Akce 
se koná při příležitosti Mezinárodního dne rodiny, který připadá na 15. května. Pořadatel - 
Benjamín Orlová - chystá pro rodiče a děti workshopy a celou řadu dalších zábavných 
aktivit. Například stavbu města z Lego kostek, malování na tvář, zápasy v sumo oblecích a 
také zábavné hry na zařízení Nintendo Wii. K dispozici budou i dva velké skákací hrady a 
připravena bude i celá řada sportovních aktivit jako stolní tenis, fotbálek, petanque, 
badminton a kroket. A to není vůbec všechno, připraveno je toho daleko více.
 
Podrobnosti na http:// benjaminorlova.cz/ rodina.
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  DRAGON CUP KARVINÁ 2016  

   

  
 Survival & Kung- fu Club Karviná s hlavním instruktorem, koordinátorem turnaje a „srdcařem“ 
Jaroslavem Szwedou pořádá 28. května Dragon Cup Karviná 2016 ve sportovní hale stadiónu 
Kovona v Karviné- Novém Městě.
 
Propozice i pravidla jednotlivých disciplín jsou ke stažení na http:// www.skck.cz/ turnaje/.

 

  
  
 
  Prázdninový turnaj benjamínku  

   

Moravskoslezský klub Judo Karviná ve spolupráci s Krajským střediskem volného času 
Juventus Karviná pořádá 28. května v Základní škole Prameny v Karviné- Ráji „Prázdninový 
turnaj benjamínku“ pro chlapce a děvčata s rokem narození 2006 a mladší. Přihlášky je třeba 
dodat do 20. 5. 2016 na adresu ředitele turnaje pana Petra Rabase.
 
Více informací na http:// www.msksju.cz

 

  
  
 
    PODPOŘILI JSME

 
 

  
  
 
  Sportovní ozdravný kemp  

   

 Fotbalový klub Těrlicko díky patronovi Srdcovky Ing. Ondřeji Hanzlovi v březnu pro 
fotbalovou přípravku zrealizoval Sportovní ozdravný kemp. Projekt byl určen pro děti ve 
věku 6 - 12 let. Jeho posláním bylo mládeži nabídnout smysluplné využití volného času, 
rozvoj sportovních dovedností, získání samostatnosti a odpovědnosti, utužení kolektivu a 
zároveň regeneraci a odpočinek. V zimním kempu se klub snaží dětem nabídnout i jiné 
mimofotbalové aktivity. Děti tak navštívily bazén, saunu, využily metod kompenzačních 
cvičení a odstraňování disbalancí těla. 
 

 

  
  
 
  S Parkinsonem až na vrchol  

   

Světový den Parkinsonovy nemoci si 11. dubna připomínají hlavně pacienti, kteří touto 
vážnou chorobou onemocněli, jejich nejbližší a přátelé. Po celé republice také probíhají 
přátelská setkání klubů Parkinson Help. Jedno z nich se letos konalo 9. dubna pod 
Bumbálkou v horském hotelu Sukenická.
 
Přestože od rána vydatně pršelo a teplota v Beskydech nedosahovala ani pěti stupňů nad 
nulou, všichni přijeli plni elánu a optimismu. V družném posezení pak vzpomínali na setkání 
minulá, ale hlavně plánovali další schůzky, rekondiční pobyty a především parkinsoniádu, při
 které si v létě změří své síly v různých disciplínách. Všeobecné dobré naladění po celý den 
udržovaly i valašské melodie v podání rožnovských houslí a cimbálu. Odpoledne se ti 
nejodvážnější vydali v deštivé mlze na blízký Čarták. Několik nejzdatnějších dokonce 
vystoupilo po více než sto dvaceti schodech až na vrchol rozhledny. Stálo to za to, protože 
pohled na vrcholy nejbližších smrků obtěžkaných šiškami, za nimiž je jenom tajuplné 
neprůhledné bílo, to se jen tak nezažije. Parkinsonova choroba je těžké onemocnění, které 
život člověka nepříjemně omezuje. Přesto na Sukenickou i v hodně nepříznivém počasí 
přijeli nejen členové nejbližšího klubu z Rožnova, ale také parkinsonici z jižní Moravy a velmi
 početně byl zastoupen i klub ostravský. Jeho účast finančně podpořila Nadace OKD v rámci 
programu Srdcovka. 
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Z příjemně prožitého dne odjížděli všichni v nejlepším rozpoložení, naplněni novou energií 
a navíc i s drobnými dárky, které si navzájem jednotlivé kluby vyměnily. Ostravané každému 
darovali čokoládové srdíčko s logem Srdcovky, která jim pomohla pěkný den prožít.
 
Táňa Popková,  Parkinson- Help z.s.
 
 

  
  
   CO SE DĚJE V NADACI 
  
  
 
  Noví členové správní a dozorčí rady se představují  

   

Petr Hanzlík
Před několika týdny jsem se stal novým členem Dozorčí rady Nadace OKD, kde bych chtěl 
uplatnit své znalosti a zkušenosti, které jsem získal v průběhu mého profesního života. Po 
vystudování vysoké školy v Ostravě jsem nejprve pracoval jako externí auditor a díval se na 
jednotlivé společnosti zvenčí. Následně jsem přestoupil do společnosti OKD, kde mám na 
starosti audit interní. V Dozorčí radě nadace bych se chtěl zaměřit zejména na správné a 
transparentní nastavení vnitřních procesů a kontrolních mechanismů.
 
Svůj volný čas trávím hlavně se svými dětmi a aktivním sportem. Za pěkného počasí mě můžete 
potkat na cyklostezce podél řeky Olše, kudy rád jezdím na kole z práce domů.

 

  
  
 

   

Zbigniew Janowski
 
I já pracuji ve společnosti OKD. Od roku 1982 jsem tady prošel řadou profesí, od dělnických přes 
střední technický dozor až po řídící funkce na dolech Paskov, Staříč a ČSM. Původním vzděláním 
jsem ekonom spojů. Hornické vzdělání jsem získal při zaměstnání ( SPŠH, Vysoká škola báňská – 
Technická univerzita Ostrava). Členem správní rady Nadace OKD jsem se stal na návrh zakladatele. 
Myslím si, že dlouhodobé spojení s regionem a znalost jeho potřeb jsou dobrým základem pro práci v 
Nadaci OKD.
 
Jsem ženatý, mám dvě dcery a dvě vnoučata, kterým věnuji svůj volný čas. Rád fotím krajinu, 
reportáže z cest a architekturu.

 

  
  
 

   

Radka Naňáková
 
Narodila jsem se v Havířově a až na drobné výjimky tam v podstatě žiji celý svůj život. 
Vystudovala jsem Vysoké učení technické, Fakultu technologickou ve Zlíně, obor 
Technologie- management. Téměř po celou dobu mé profesní kariéry se pohybuji v oblasti 
personalistiky. Nyní pracuji pro společnost OKD na pozici personální ředitelky. Ve volném 
čase sportuji a věnuji se svým pejskům.
 
Je mi ctí, že jako členka správní rady budu prospěšná Nadaci OKD a vlastně i všem, kterým 
tato nadace pomáhá.

 

  
   Copyright (c) 2009 Nadace OKD. Najdete nás na Facebooku www.nadaceokd.cz 

http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.facebook.com/NadaceOKD
http://www.nadaceokd.cz

